
ابه�ام ثبت نام 
شیوا نوروزی
    گزارش

نامزده�ا برای 
انتخ���اب�ات 
فدراسیون فوتبال بیشتر از حد تصور است تا 
جایی که نامزدها تلاش می کنند چراغ خاموش 
حرکت کنند و خبر ثبت نام یا عدم ثبت نامشان 
برای مجمع انتخاباتی روز 25 اسفندماه کاملًا 

محرمانه باقی بماند!
مهل��ت قانونی ثبت ن��ام کاندیداه��ای انتخابات 
پرحاشیه فدراسیون فوتبال عصر امروز به پایان 
می رس��د؛ نکته عجیب اینکه برخلاف انتخابات  
سایر فدراسیون های ورزشی همه دست اندرکاران 
دست به دس��ت هم داده اند تا نام نامزدهایی که 
ثبت نام کرده اند فاش نش��ود. با اینکه هیچ منع 
قانونی برای اعلام اسامی مدعیان پست ریاست 
وجود ن��دارد، ام��ا گویا آقای��ان برای پیش��برد 
برنامه هایشان این روال غیرمرس��وم را در پیش 
گرفته اند و جالب اینکه برخی گزینه های خاص 
هم از این مس��ئله راضی هس��تند. علاوه بر این 
براساس اساسنامه، نامزدها در صورتی می توانند 
برای انتخابات ثبت نام کنند که امضای 10 نفر از 

اعضای مجمع را به دست آورده باشند. 
   مدعیان اصلی 

تمامی اخبار منتشر شده در رسانه ها از وضعیت 
ثبت نام برای مجمع انتخاباتی حاکی از آن است 
که ش��انس دو، س��ه گزینه خاص برای تصدی 
صندلی ریاست بیش از سایرین است. دارودسته 
بازنشس��ته ها با هدایت حیدر بهاروند به میدان 
آمده ان��د و اس��لامیان نیز در همین گ��روه قرار 
دارد. بهاروند سرپرس��ت فعلی فدراسیون است 

و با تجربه ای  ک��ه در این س��ال ها در کنار تاج و 
همکارانش کس��ب کرده، می کوش��د تا میراث 
مهدی تاج را از آن خود کند. غی��ر از او محمود 
اس��لامیان ه��م نیم نگاهی به صندلی ریاس��ت 
دارد. وجه مش��ترک بهاروند و اس��لامیان بحث 
بازنشستگی آنهاست؛ موضوعی که قانون صراحتاً 
حضور اف��راد بازنشس��ته را در انتخابات ممنوع 
کرده، ولی این گروه برای به س��رانجام رساندن 
پروژه انتخابات 25 اسفند همه راه ها را امتحان 
می کنند. حس��اس ک��ردن فیفا نس��بت به این 
مس��ئله یکی از مس��یرهای مورد نظر آنهاست. 
شکوری، سرپرس��ت دبیری فدراسیون اگرچه 
به گفته خودش در زوریخ برای حل مش��کلات 
مالی فدراسیون و باشگاه ها با مدیران فیفا مذاکره 
کرده، ولی ش��اید س��فر خوش موقع ش��کوری 
به س��وئیس و رایزنی با س��ران فیفا با انتخابات 

فدراسیون ایران بی ارتباط نباشد. 
حس��ین باجیوند، رئیس هیئت فوتبال اس��تان 
قزوی��ن اظهارنظ��ری جالب در تأیی��د ادعاهای 
نامزدهای بازنشسته داشته است: »گفته ها حاکی 
از این اس��ت که بازنشس��ته ها می توانند در سه 
پس��ت ریاس��ت، دبیر و خزانه دار حضور داشته 
باشند. اینکه صحت و س��قم آن چقدر است باید 
بررسی شود، ولی اساس��نامه فدراسیون فوتبال 
می گوید سن باید 65 سال باشد، اما اشاره ای به 

فرد بازنشسته نکرده است.«
  گزینه وزارت

معم��ولاً اهمی��ت انتخابات فدراس��یون فوتبال 
آنقدر بالاس��ت که وزارت ورزش نیز برای حضور 
و موفقیت گزینه مدنظرش دس��ت به اقداماتی 

می زند. با اینک��ه هیچ یک از کاندیداه��ا در این 
باره حرفی نزده اند، اما از گوش��ه و کنار ش��نیده 
می ش��ود محمدحس��ین قریب همان فرد مورد 
نظر وزارتی هاس��ت. قریب س��ابقه مدیرعاملی 
استقلال را در کارنامه دارد و هشت سال پیش هم 
برای رسیدن به پست ریاست فدراسیون فوتبال 
خیز برداش��ته بود، اما زورش به لابی  کفاش��یان 
و دوس��تانش نرس��ید تا ناکامی بزرگی را تجربه 
کرده باش��د. با وجود این گفته می شود قریب با 
رایزنی هایی که انجام داده قصد دارد دوباره شانس 
خود را امتح��ان کند و گوی��ا 10 امضای اعضای 
مجمع را نیز گرفته است. ش��واهد و قرائن نشان 
می دهد که فع��لًا قریب رقیب اصل��ی گروه اول 
است. او برای آنکه مانند دو دوره گذشته شکست 
در  انتخاب��ات را تجربه نکند باید ب��رای مقابله با 
لابی های قوی و دست های پشت پرده هوشیارانه 

و فعال تر از قبل وارد گود انتخابات شود. 
   نامزدهای سایه 

جدا از دو گروه اول، گروه س��ومی نیز وجود دارد 
که برای حضور در کارزار انتخابات تصمیم قطعی 
نگرفته اند. در شرایطی که ثبت نام امروز به پایان 
می رسد از کیومرث هاشمی، رئیس پیشین کمیته 
ملی المپیک به عن��وان یکی از گزینه های دودل 
یاد می شود. هاش��می که برای انتخابات مجلس 
شورای اس��لامی هم خیز برداشته هنوز تصمیم 
قطعی اش را برای عدم حضور در انتخابات فوتبال 
اعلام نکرده است. علاوه بر او نام مصطفی آجرلو و 
حبیب کاشانی نیز در برخی محافل مطرح شده، 
منتها احتمال موفقیت این سه گزینه در حضور 
دو گروه اول بسیار اندک است. مهدی محمدنبی، 

دبیرکل اسبق فدراسیون و عضو فعلی هیئت مدیره 
پرسپولیس هم گویا سودای ریاست دارد. گذشتن 
از خیر مس��ئولیتش در باش��گاه پرسپولیس به 
هدف ثبت نام در انتخابات از سوی نبی محتمل 
است. همچنین روز گذشته خبر رسید که علی 
خطیر، معاون پیشین باشگاه استقلال با حضور 
در فدراسیون رس��ماً ثبت نام کرده است. او که با 
حواشی زیاد از جمع آبی ها خارج شد حالا قصد 
دارد کارش را در فدراس��یون ادامه دهد. منصور 
قنبرزاده، مدیرعامل اسبق نفت تهران نیز دیروز 
به فدراسیون رفت. به نظر می رسد او نیز به جمع 

کاندیداها اضافه شده است. 
   آینده فوتبال

تا زمانی که رئیس جدید انتخاب نشود، نمی توان 
از آینده فوتبال ایران ح��رف زد. در روزهایی که 
فعالیت های پشت پرده برای یارکشی انتخاباتی 
به اوج رسیده و خبر برخی از روش های غیرقانونی 
جمع کردن رأی به بیرون درز کرده، آقایان هدایت 
تیم ملی را به اسکوچیچ س��پردند تا در یک ماه 
حساس پیش رو تمام تمرکزشان روی انتخابات 
باش��د و منتقدان هم به نوعی سرشان با انتقاد از 
س��رمربی جدید گرم ش��ود. انتخابات اسفندماه 
تأثیر مستقیمی روی آینده فوتبال ایران خواهد 
داشت؛ اعضای مجمع با رأی خود می توانند زمینه 
را برای تغییرات اساسی مدیریتی و قدم برداشتن 
در مسیر پیشرفت فراهم سازند یا اینکه مدعیان 
امتحان پس داده را به آرزویشان برسانند. انتظار 
می رود صاحب��ان رأی در ای��ن انتخابات ضمن 
اهتمام به جایگاه و موقعی��ت خود، منافع ملی و 

ورزشی کشور را مدنظر قرار دهند.
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دنيا حيدري

سعيد احمديان

لژيونرهاي مان از اسکوچيچ بالاترند
کمترین فکر برای انتخاب س��رمربی تیم 
ملی فوتبال انجام شده و ما باید ساعت ها 
بنش��ینیم و تحلیل کنیم که چرا و بر چه 
مبنایی اسکوچیچ سرمربی تیم ملی شده 
است. اسکوچیچ کس��ی است که خونه به 
خونه را به فینال جام حذفی رس��انده، اما 
الان هدایت تیم ملی  را بر عهده گرفته که 
به جام جهانی رفته و با تیم های بزرگ دنیا 
بازی کرده است. تیم و مربی یک وزنی دارد 
که وزن این دو باید به هم بخورد. وقتی بحث تیم ملی یک کشور است، 
وزن فوتبال آن کشور مطرح اس��ت. لژیونرهای ما از کشورهای مختلف 
و صاحب س��بک فوتبال در تیم ملی هس��تند و ایران یکی از مهم ترین 
کاندیداهای حضور در جام جهانی از آسیاست. تیم ملی ما سبک ندارد، 
روش بازی و مانور در زمین ندارد، انتخاب تیم ملی هم براس��اس هرچه 
پیش آید خوش آید اس��ت. انتخاب قرار بود از گزینه های ایرانی باشد، 
اما حالا مجدداً سرمربی خارجی انتخاب شده و اسکوچیچ در عرض 24 
ساعت از سرمربیگری صنعت نفت استعفا داده است. این آقایان هر جور 
که بخواهند تصمیم می گیرند و ما باید تحلیل کنیم. ما هیچ توهینی به 
آقای اسکوچیچ نمی کنیم، اما  خطر حذف شدن و نرفتن به جام جهانی 
بالا رفته و وزن تیم ملی از وزن مربی مان خیلی بیش��تر است. ما زمانی 
بازیکنانی مثل علی دایی و کریمی را از تیم های تراز اول دنیا به تیم ملی 
دعوت می کردیم که دانش درون  اردو از دانش کادر فنی بالاتر می رفت 
و در مجموع یک تیم فرای دانش مربی وارد زمین  می شد. اسکوچیچ با 
مربی داخلی چه فرقی دارد، وقتی می گوییم مربی خارجی یعنی تفکری 
که در بیرون از کش��ور وجود دارد و با محیط باز فوتبال جهانی سینه به 
س��ینه می جنگد. مربی خارجی، یعنی برند فکری که در فوتبال اروپا یا 
فوتبال امریکای لاتین بزرگ شده باش��د و بازی کرده باشد. وقتی یک 
مربی شش، هفت س��ال در داخل ایران با قوانین ایران زندگی می کند 
چیزی برای اضافه کردن ندارد، مثل آقای بگوویچ که 20 سال است در 
ایران حضور دارد. مربی  که از کرواسی می آید، می تواند با دانش خود لیگ 
را تغییر دهد، اما تیم ملی ما سواد دارد و به دانش بیشتری نیازمند است.

جلال چراغپور 

کارشناس فوتبال

 آغاز رسمی کار اسکوچيچ
از مرکز ملی فوتبال 

کارش را صبح دیروز با حضور در مرکز ملی فوتبال ایران آغاز کرد. سرمربی 
کروات نفتی های آبادان که همین چند روز پیش به دلیل بیماری و مشکلات 
خانوادگی ساز جدایی از نفت را کوک کرده بود، صبح روز گذشته به عنوان 
س��رمربی جدید تیم ملی و جایگزین ویلموتس بلژیکی راهی مرکز ملی 
فوتبال برای بازدید از امکانات و تجهیزات این مرکز شد. اسکوچیچ نه فقط 
از زمین های چمن طبیعی و مصنوعی، سالن فوتسال، مرکز پک، بخش های 
پزشکی، بلکه حتی از انبارها، هتل ها و موزه هم بازدید کرد و با توجه به آغاز 
تمرینات تیم ملی فوتسال، تمرین شاگردان ناظم الشریعه را نیز از نزدیک به 

تماشا نشست و گپی دوستانه با سرمربی تیم فوتسال ایران زد.

رونالدو به کار بايرن نمي آيد!؟

پپ: مسي در بارسا بازنشست مي شود
تصور بارس��اي       بازتاب
ب��دون مس��ي 
بسیار سخت است، اما گویا باید خود را آماده کنیم 
تا مسي را هم مانند رقیبش رونالدو در یک لباس 
دیگر تماشا کنیم، شاید آبي آسماني منچسترسیتي! 
هرچند ک��ه پ��پ گواردی��ولا ه��م آرزو دارد که 
بازنشس��تگي لئو را در لباس بارسا ببیند. شرایط 
مسي در بارسا چندان جالب نیست و همین مسئله 
باعث شده احتمال جدایي او از کاتالان ها بیشتر از 
قبل شود. از پنج تیم سیتی، یونایتد، پی اس جی، 

یوونتوس و اینتر به عنوان تیم های خواهان 
مس��ی نام برده می ش��ود که در این میان 
شانس سیتی بیشتر اس��ت، به خصوص 
حضور پپ گواردی��ولا می توان��د انگیزه 
مضاعفی به مس��ی در راه انتخاب سیتی 
بدهد. با وجود این پپ می گوید: »دوست 

ندارم در م��ورد بازیکن��ان تیم های دیگر 
صحبت کنم، ولی باید بگویم که رؤیای من این 

است که مسی فوتبالش را در بارس��لونا به اتمام 
برساند. به نظرم او در این تیم باقی خواهد ماند.«

درحالی که تمامي علاقه مندان 
فريدون حسن

      فوتبال اروپا
به فوتبال اروپا منتظر تماشاي 
درب��ي امش��ب ش��هر می��لان 
دلامادونیا هستند، به نظر می رسد آث میلان با آرامشي خاص تنها 
دغدغه خط حمله خود را دارد، اما در آن سوی میدان اینترمیلان 
با مشکلات عجیب وغریبی دس��ت و پنجه نرم می کند. حضور 
زلاتان ابراهیموویچ در ترکیب میلان برگ برنده این تیم محسوب 
می شود تا شاید این تیم بتواند بعد از مدت ها دربي را از اینتر ببرد. 
شنیده ها حاکي از آن است که اس��تفانو پیولي قصد دارد از زوج 
زلاتان و هاکان چالهان اوغلو یا جیاکومو بونانتورا استفاده کند که 
در این صورت عملاً زلاتان به عنوان مهاجم نوک در ترکیب میلان 
قرار خواهد گرفت. اما در اردوی اینتر، کونته با چالش های ریز و 
درشتي براي این بازي بزرگ روبه رو است. سؤال بزرگي که او باید 
پاسخ دهد این اس��ت که در آس��تانه دربی آیا جایگزیني براي 
کاپیتان و دروازه بان اول باشگاه س��میر هندانوویچ  که از ناحیه 

انگشت کوچک دست چپ دچار شکستگی مویی شده است، دارد 
یا نه. او پیروزی 2 بر صفر اینتر مقابل اودینزه را از دست داد و جای 
خود را ب��ه دانیله پادل��ی داد.  رس��انه های ایتالیایی می گویند 
هندانوویچ مصمم اس��ت در دربی میلان بازی کند و حتی یک 
دستکش مخصوص محافظ برای او تهیه شده، ولی این حضور 
ریسک زیادی خواهد داشت و ممکن است مصدومیت او را تشدید 
کند. اسکای اسپرتز ایتالیا می گوید هندانوویچ در تمرین امروز 
اینتر با توپ کار نکرده و حتی با دستکش محافظ به توپ دست 
نزده است. البته این تنها مشکل اینتر نیست؛ لائوتارو مارتینز هم 
به دلیل عصبانیت ش��دید به داور معلق است و در نتیجه انتظار 
می رود کونته در خط حمله از زوج الکس��یس سانچس و روملو 
لوکاکو اس��تفاده کند. در خط دفاعی احتمال استفاده از دیگو 
گودین بیشتر از دانیلو دآمبروزیو اس��ت که قرار است جانشین 
آلساندرو باستونی تعلیق شده باشد. اشلی یانگ هم گزینه اصلی 

کونته برای بازی در جناح چپ به شمار می آید.

امشب، دربي دلامادونیا

آرامش ميلان، التهاب اينتر

شاید اگر هنوز هم در رئال مادرید بود 
حامد قهرماني

      چهره
جدایي از تیمش باور کردني نبود، اما 
وقتي مادرید را به مقصد تورین ترک 
کرد حالا می شود انتظار داش��ت که فصل آینده با پیراهني جدید به 
میدان بیاید مثل پیراهن قرمز بایرن مونیخ، حتي اگر باواریایي ها به 
ظاهر هم که شده او را نخواهند. کریستیانو رونالدو نامي نیست که بتوان 
به سادگی از کنار آن گذشت، حتي اگر به قول سران بایرن مسن شده باشد 
و به کارشان نیاید. خودشان هم خوب می دانند که نمی توان منکر 
توانایی های او شد. هربرت هاینر، رئیس باشگاه بایرن مونیخ 
ش��ایعات مطرح ش��ده درباره ابراز تمایل این باشگاه 
آلمانی به جذب کریستیانو رونالدو، ابرستاره پرتغالی 
یوونتوس را رد کرد و گفت: »کریستیانو مسن تر از آن 
است که به کار بایرن مونیخ بیاید. روزنامه ها اسم های 
زیادی را مطرح می کنند و این کاملًا قابل درک 
است، ولی رونالدو مسن تر از آن است که به کار 
ما بیاید.« یوونتوس در تابستان 2018 در 
یک بمب نقل و انتقالاتی با پرداخت 117 
میلیون ی��ورو رونال��دو را به خدمت 
گرفت. این بازیک��ن که این هفته 
جشن تولد 35 سالگی خود را 
برگزار ک��رد در این فصل 
برای بیانکون��ری 27 بازی 
رسمی انجام داده و 22 گل 

به ثمر رسانده است.

جنگ نامزدهای بازنشسته  با گزينه وزارت
مهلت ثبت نام در انتخابات فدراسیون فوتبال امروز به پایان می رسد

وزير فوتبال!
یک تغییر نام کوچک می تواند پایانی باش��د بر تمام گله ه��ا و دلخوری ها، 
بی شک هر اندازه که در حق کشتی گیران، وزنه برداران، تکواندوکاران و سایر 
ورزشکاران دیگر رشته های ورزشی اجحاف شود، هیچ کدام به فکر گله از 
مسئولان فدراسیون فوتبال هم نمی افتند، چراکه از نامش مشخص است. 
فدراسیون فوتبال و هیچ ورزشکاری انتظار ندارد اعضای این فدراسیون سنگ 
دیگر رشته ها و ورزشکاران را به سینه بزنند. یک تغییر نام کوچک در وزارت 

ورزش نیز می تواند به داستان تمام این گله ها و دلخوری ها پایان دهد. 
می توان با یک تغییر کوچک، راه را بر هرگونه اعتراضی مسدود کرد. اعتراض و 
دلخوری هم باقی نمی ماند. اگر به جای وزارت ورزش که همه ورزش را شامل 
می شود بخوانیم و بنویس��یم وزارت فوتبال، آن زمان سلطانی فر هم دیگر 
بی هیچ دغدغه و نگرانی می تواند تمام وقتش را صرف فوتبال کند و بدون 
هیچ مشکلی همانطور که الان هم هست، فقط فوتبالی باشد و هیچ انتقادی 
هم دیگر به او نباشد. اما تا قبل از این تغییر تاکتیکی، وزیر ورزش باید پاسخگو 
باشد که چرا همواره فقط فوتبال ورد زبانش است و تنها در خصوص این رشته 
ورزشی است که حرف می زند؛ یا در دفاع از آن یا در دفاع از خودش که در هر 

دو صورت مسئله به فوتبال ختم می شود و بس! 
رسانه های نوش��تاری، صوتی تصویری و س��ایت های خبری هر روز مملو 
از اعتراض های ورزشکاران رشته های مختلف اس��ت. یکی از عدم اعزام به 
مسابقات مهم می نالد، یکی گله دارد از اینکه با هزینه شخصی راهی مسابقات 
حائز اهمیت می شود. آن دیگری نداشتن فشنگ و امکانات را بارها و بارها 
گوشزد می کند، یکی از ش��رایط بغرنج مالی می گوید و شرمندگی مقابل 
خانواده. یکی هنوز روزشمار دریافت پاداش هایش سر نرسیده، آن یکی هم 
به رغم کسب سهمیه هنوز پولی بابت حقوق وعده داده شده به حسابش واریز 
نشده و صدها گله به حق دیگر که از مظلومیت ورزشکاران منهای فوتبالی 
می گوید و اوضاع نابسامان آنها، آن هم در اندک زمان باقیمانده تا المپیک. 
وزیر ورزش اما در روزهایی که پارالمپیکی ها حتی دست به دامان رهبری 
هم شده اند برای گرفتن حقی که از آنها ضایع شده، باز هم ترجیحش فوتبال 

است، البته این بار کمی متفاوت تر. 
وزیر ورزش در سفر استانی به همدان برای افتتاح برخی پروژه ها در ایام دهه 
فجر تأکید می کند که انتخاب سرمربی تیم ملی فوتبال ایران با اختیار کامل 
از سوی فدراسیون فوتبال صورت گرفته و قرارداد او بلندمدت و برای راهیابی 
به جام جهانی است. این مهم نیست که صحبت های سلطانی فر برای بیرون 
کش��یدن پای خود و وزارت ورزش از داس��تان فوتبال است تا ناکامی های 
احتمالی به پای او نوشته نشود یا داستانی دیگر دارد، مسئله این است که 
وزیر ورزش حتی در سفرهای استانی نیز لب کلام حرف هایش فوتبال است و 
فوتبال و فوتبال! مهم این است که وزیر ورزش که وظیفه حمایت و رسیدگی 
به تمام رشته های ورزشی را دارد، اگر نیمی از توجهی را که به فوتبال داشت 
صرف سایر رش��ته ها می کرد، اوضاع کمی بهتر بود. او اما به جای صحبت 
کردن از نامه ای که فوتبال پنج نفره به رهبری نوشته اند یا پیگیری حقوق 
المپیکی ها که هنوز به حساب آنها واریز نشده یا موارد مشابه، ترجیحش مثل 

همیشه فوتبال است و بس!
جای سؤال دارد، وقتی تمام فکر سلطانی فر معطوف فوتبال است، آن هم به هر 
شکلی؛ چه برای حمایت کردن و لابی برای مهیا شدن چمدان چمدان پول، 
چه برای ابراز دلخوری یا حتی اخطار غیرمستقیم و مبرا کردن خود از نتایج 
ضعیف احتمالی در آینده؛ چرا باید او را وزیر ورزش خواند و وزارتخانه اش را 
وزارت ورزش؟ می توان او را وزیر فوتبال خواند و رئیس وزارت فوتبال تا دیگر 
نه انتظاری باقی بماند برای حمایت و توجه به سایر رشته های ورزشی، نه 

دلخوری باشد از این همه توجه بی حد و حصر! 
وزیر را نمی دانیم، اما ورزش این روزها شرمنده منهای فوتبالی ها و حتی 
فوتبالی های پارالمپیکی است که به زمین و زمان متوسل می شوند برای 
دیده شدن و حل مشکلاتشان، اما س��لطانی فر به جای برداشتن گامی 
برای حل مشکلات آنها یا پیگیری وعده های داده شده و عملی نشده، 
فقط از فوتبال می گوید و بس. فوتبالی که حتی اگر گلی هم به سر ورزش 
نزند، باز هم عزیزدردانه آقایان است. آقایانی که به روی مبارکشان هم 
نمی آورند که وظیفه حمایت از همه رشته های ورزشی را دارند و ورزش 

تنها در فوتبال خلاصه نشده است!

 تغییر دوباره نظر کنفدراسیون فوتبال آسیا 
درباره میزبانی تیم هاي کشورمان در لیگ قهرمانان

بازي موش و گربه AFC با فوتبال ايران
مرحله گروهي فصل جدید لیگ قهرمانان آس��یا در حالي از فردا آغاز 
می شود که انگار بازي کنفدراس��یون فوتبال آسیا با باشگاه های ایراني 
تمامي ندارد؛ یک روز می گویند تیم های ایراني در بازی های برگش��ت 
می توانند میزبان باش��ند و روز دیگر زیر حرفش��ان می زنند و اطلاعیه 
می دهند که همه چیز منوط به بررسي شرایط و تصمیم گیری در این 
باره است. تناقض هایی که سبب شده برخلاف قول و قرارهاي مسئولان 
وزارت ورزش و باشگاه ها هنوز میزباني ایران در دور برگشت قطعي نباشد 
 AFC و ادعاي پیروزي بزرگ وزارت ورزشي ها و مدیران نمایندگان در
خیلي زود نقش بر آب شود. در چنین شرایطي پرسپولیس، استقلال، 
سپاهان و شهرخودرو در حالي بازی های دور رفت را آغاز می کنند که 

کابوس میزباني در زمین بی طرف بالاي سرشان می چرخد.
   پیروزي بزرگي که پوچ بود

اواخر دی ماه بود که با توطئه سعودي ها به بهانه ادعاي ناامني ایران پس 
از سقوط هواپیماي اوکراینی، کنفدراسیون فوتبال آسیا در تصمیمي 
سیاسي، میزباني تیم های کش��ورمان در آس��یا را لغو و اعلام کرد که 
نمایندگان ایران باید در زمین بی طرف میزبان حریفانشان باشند. پس 
از این تصمیم سیاسي، مدیران چهار تیم ایراني حاضر در لیگ قهرمانان 
به همراه فدراسیون فوتبال و وزارت ورزش در بیانیه هایی اعلام کردند 
که با این تصمیم کنفدراسیون فوتبال آس��یا، عزت و امنیت ایران زیر 
سؤال رفته اس��ت و آنها زیر بار ذلت نمی روند و در صورت عدم تغییر 
این شرایط، از حضور در آسیا انصراف می دهند. با این حال این تهدید 
همان طور که پیش بینی می شد خیلي زود توخالی از آب درآمد و پس از 
جلسه ای که مدیران باشگاه ها با مسئولان AFC داشتند، قبول کردند 
که تیم های استقلال و شهرخودرو در مرحله پلی آف در زمین بی طرف 
میزبان باشند. البته مدیران باشگاه ها و معاون وزیر ورزش مدعي شدند 
که با قبول ب��ازي در زمین بی طرف در مرحله پلی آف، کنفدراس��یون 
فوتبال آسیا قول داده است که تیم های ایراني پس از اینکه در سه بازي 
دور رفت مهمان بودند، در بازی های برگشت میزبان باشند بود و از آن 

به یک پیروزي بزرگ یاد کردند! 
ادعاي طرف ایراني خیلي زود با بیانیه کنفدراسیون فوتبال آسیا پس از 
این جلسه تکذیب شد و AFC اعلام کرد که میزباني تیم های ایراني در 
دور برگشت منوط به بررسي شرایط امنیتي است. البته چند ساعت بعد 
عبارت شرط امنیتي حذف شد، اما پس از یک هفته بار دیگر دبیرکل 
کنفدراسیون فوتبال آسیا در مصاحبه ای با رسانه های اماراتي تأکید کرد 
که درباره میزباني تیم های ایراني در آسیا، فروردین ماه تصمیم گیری 
خواهد شد. در ادامه اما با صعود شهرخودرو و استقلال به مرحله گروهي، 
کنفدراسیون فوتبال آسیا در حالي برنامه بازی های مرحله بعد را منتشر 
کرد که میزباني چهار نماینده ایران در آسیا در تهران، اصفهان و مشهد 
در دور برگشت قید شده بود تا تناقضات عجیب کنفدراسیون فوتبال 

آسیا ادامه داشته باشد.
در تازه ترین اتفاق AFC  روز 18 بهمن ماه، بار دیگر اعلام کرد که میزبانی 
ایرانی در دور برگشت لیگ قهرمانان آسیا قطعی نیست تا این بازي ادامه 
داشته باشد. در شماره جدید مجله لیگ قهرمانان آسیا که به تاریخ جمعه 
7 فوریه )18 بهمن( منتشر شده، برنامه بازی های تمامی تیم های حاضر 
در مرحله گروهی رقابت های لیگ قهرمانان آسیا اعلام شده که در جلوی 
نام مکان دیدارهای برگشت تیم های ایرانی مجدداً اعلام شده که مکان 

برگزاری این دیدار مشخص نیست و بعداً تأیید و اعلام خواهد شد.
   بزرگنمایي دستاوردهاي یک جلسه تشریفاتي

در چنین ش��رایطي به نظر می رس��د برخ��لاف ادعاي مقام��ات ایراني، 
کنفدراسیون فوتبال آس��یا در جلس��ه ای که با مدیران باشگاه ها، وزارت 
ورزش و فدراسیون فوتبال داشته، تضمین کتبي به طرف ایراني نداده است 
و آن طور که علي کفاشیان هفته گذشته در مصاحبه ای اعلام کرد مسئولان 
AFC تنها قول شفاهي داده اند، قولي که به نظر می رسد تضمینی نداشته 
و بیشتر ش��بیه یک تعارف بوده است. مس��ئله ای که با توجه به ادعاهاي 
ضد و نقیض کنفدراسیون فوتبال آسیا در سه هفته گذشته واقعیت پیدا 
کرده است. با توجه به این شرایط، گویا جلسه مدیران باشگاه های ایراني با 
دبیرکل AFC تنها جنبه تشریفاتي داشته است و مدیران ایراني حاضر در 
این جلسه با بزرگنمایي توافقات صورت گرفته به دنبال تعدیل واکنش ها 

به قبول بازي در زمین بی طرف در مرحله پلی آف بودند.

هنوز حقوقی دريافت نکردم!
ماه هاست که وعده پرداخت حقوق به ورزشکاران راه یافته به المپیک داده 
شده، اما هنوز خبری از عملی شدن این وعده نیست، به طوری که نجمه 
خدمتی، دارنده نخستین سهمیه المپیک2020 توکیو که این روزها در 
اردوهای آماده سازی المپیک است و خود را برای جام جهانی هند آماده 
می کند در گفت وگو با خبرگزاری ایسنا در مورد حقوقی که قرار بود وزارت 
ورزش به ورزشکاران المپیکی پرداخت کند، می گوید: »تا این لحظه حقوق 
ماهانه ای را که قرار بود به المپیکی ها بدهن��د دریافت نکرده ام. امیدوارم 

پرداخت شود تا حداقل با آن بتوانیم تجهیزات خود را به روز کنیم.«

اميدمان به رهبری است
حذف فوتبال پنج نفره ایران از بازی های پارالمپیک به رغم کسب سهمیه باعث 
شد اعضای این تیم گله خود را در قالب نامه ای به رهبری ابراز کنند. همچنین 
بهزاد زادعلی اصغر آقای گل فوتبال پنج نفره آسیا با انتقاد از حذف سهمیه این 
تیم از توکیو2020 توسط کمیته ملی پارالمپیک و مسئولان تصمیم گیرنده 
گفت با سیب زمینی سهمیه گرفتیم و با بی انصافی پس می گیرند: »به رئیس و 
دبیرکل این کمیته برای اینکه بتوانیم از سهمیه مان جهت حضور در پارالمپیک 
توکیو استفاده کنیم، التماس کردیم. آنها قول دادند که موضوع را مجدد بررسی 
کنند، اما روی تصمیم خود ماندند و هیچ تغییری ایجاد نکردند. در این شرایط 
تنها امیدمان بعد از خدا به رهبرمان است که همیشه پیگیر ورزش جانبازان 
هستند و برای ورزشکاران این عرصه ارزش زیادی قائلند. ما به سختی و با تلاش 

زیادی به این سهمیه رسیدیم. گرفتن آن از ما بی انصافی است.«


